How to Get What You Want by Helping Others Get What They Want, Part 1 of 4
Your goal in life is to be a big success, to accomplish wonderful things as you grow stronger and better with each passing day and week, and ultimately to fulfill your full potential as a person in everything you do.

The good news is that there has never been a better time in all of human history for you to accomplish your goals and achieve great success than today, here, right now, wherever you live and whatever you are doing.

We are entering into what many economists are calling the “Golden Age” of human history, a period of peace and prosperity that has been dreamed of through all the ages of man. And you are in the forefront. You are perfectly positioned to maximize your potential and get everything that it is possible to get out of the unlimited opportunities that are now opening up all around you.

The key to great success is, and always has been, contained in the principle of “leverage.” It is your ability to leverage your talents and skills like a multiplication sign through other people that enables you to accomplish extraordinary things in a short period of time.

Men and women who accomplish a lot have learned how to leverage themselves in a variety of different ways and in a variety of different directions. And there is no place where leverage is more important than your ability to influence others in such a way that they help you to get the things they want while at the same time they are helping themselves to get the things they want.

One of the great laws of life is the “Law of Reciprocity.” This law says that people always try to pay you back for anything that you do, either to or for them. In a positive sense, it means that whenever you do something nice for another person, you create within that other person a sense of obligation. Since no one likes to be under an obligation to another, the other person will do everything possible to free themselves from this sense of obligation by paying you back, usually by giving you far more than you contributed originally.

For example, I bought a new car about five years ago. At the end of the transaction, the sales manager instructed one of his staff to take me and the car to a nearby gas station and fill the tank. In all my years of purchasing cars, new and used, I have never had a person fill the gas tank for me at the end of the transaction.

Two years later, I went back to that same dealership and the same sales manager and bought another brand new car for my wife. I wanted to reciprocate. A $20 tank of gas led to a $45,000 purchase.

And this is the one of the great discoveries with regard to the Law of Reciprocation. The repayment when you do something nice for another person can be out of all proportion to the size of the effort or expense that you put in.

One of the great success principles, practiced by all highly influential men and women, is this: “The more you give of yourself without expectation of return, the more you will get back from the most unexpected sources.”

Throughout all the ages of man, this has been referred to as the Law of Sowing and Reaping, the Law of Cause and Effect, or even the Law of Action and Reaction. It says that whatever you put in, you will get out. It also says that you can put in a little seed and you will often get back an entire crop. The most intelligent men and women in our society are always looking for opportunities to contribute to others, knowing that they are sowing the seeds that they will reap in the form of power, influence and a desire on the part of others to cooperate and assist them at a later time.

On the other hand, the people who seem to go nowhere in their lives and their careers are always those who are trying to get something out before they put something in. As the song goes, “They put in a nickel and they want a dollar song.”

But this is not for you. Your job is to maximize yourself and your potential throughout your life, and this requires the intelligent, deliberate cultivation of people at all levels, doing things for them so that they will be predisposed to reciprocate, to do things for you when you need and want their help.

Dwight D. Eisenhower once said, “Leadership is the ability to get people to do the tasks that you want them to do, and think of it as their own idea.”

The very best leaders are those who gently nudge people in the direction of doing what needs to be done. Since Americans especially do not want to be taught, told or talked down to, the very best leaders today are those who become experts at the gentle art of persuasion. Even though they could give orders and tell people what to do, they know that it is far more effective to approach the subject in such a way that the person feels that it is his or her idea.

Watch out for next time when I will explain a critical part of power and influence, and much more!

Как достичь желаемого, помогая людям получить то, что им нужно. Часть 1 из 4
Ваша цель в жизнь - достичь большого успеха, совершать чудесные дела, становясь сильнее и лучше с каждым прожитым днем и неделей, а в конце концов - реализовать весь свой личностный потенциал во всех областях.
Хорошая новость состоит в том, что во всей человеческой истории еще не было лучшего времени для достижения ваших целей и большого успеха, чем сегодня, где бы вы ни жили, и чем бы ни занимались.
Мы вступаем в период, который многие экономисты называют "Золотой эрой" человеческой истории - эпохой мира и процветания, о которых люди мечтали веками. И вы находитесь на переднем фронте этих событий. Вы находитесь в идеальном положении для того, чтобы максимизировать свой потенциал и получить всё из неограниченных возможностей, открывающихся вокруг вас.
Ключом к большому успеху является (и всегда являлся) принцип "рычага". Это ваша возможность преумножать свои таланты и способности при помощи других людей, и, благодаря этому, достигать небывалых результатов за короткий промежуток времени.
Мужчины и женщины, которые многого добились, поняли, как можно пользоваться этим принципом в разных ситуациях и направлениях. И нет более важной области его применения, чем ваша способность влиять на других людей таким образом, чтобы они помогали вам получать то, что нужно вам, попутно получая и то, что нужно им.
Одним из великих законов жизни является "закон взаимовыгоды". Этот закон гласит, что люди всегда стараются отплатить вам за то, что вы сделали им либо для них. В положительном смысле это означает, что, сделав человеку доброе дело, вы рождаете в нем чувство обязанности. Поскольку никто не любит быть кому-то чем-то обязанным, этот человек сделает все возможное, чтобы освободиться от этого чувства обязательства. И он сделает добро вам в ответ, зачастую гораздо больше, чем изначально сделали для него вы.
Например, я купил новую машину около 5 лет назад. При заключении сделки продавец попросил сотрудника отправиться со мной на ближайшую заправку и залить мне полный бак. Никогда еще при покупке машины (новой или подержанной) никто не заправлял ее для меня по завершении сделки.
Через два года я вернулся в этот же магазин, к тому же продавцу, и купил новую машину для своей жены. Я хотел вернуть долг. В результате заправка стоимость 20 долларов обернулась покупкой на 45000 долларов.
И это - одно из великих открытий в связи с законом взаимовыгоды. Отдача от сделанного доброго дела может быть несравненно выше затрат и усилий, вложенных вами.
Одним из великих принципов успеха, используемым многими обладающими влиянием на других мужчинами и женщинами, гласит: "Чем больше вы даете, не ожидая ничего взамен, тем больше вы получите самым неожиданным образом".
Во все века этот принцип был известен как "что посеешь, то и пожнешь", "закон причины и следствия", или "закон действия и противодействия". Он гласит, что, что бы вы не вложили, всегда получите отдачу. Он также говорит о том, что вы можете посеять маленькое семечко, а получить целый урожай. Наиболее умные мужчины и женщины в нашем обществе всегда ищут возможности сделать что-то для других, зная, что, посеяв эти семена, они пожнут власть, влияние и востребованность среди других людей, которые посодействуют и помогут им в будущем.
С другой стороны, есть люди, идущие в своей жизни в никуда - пытающиеся получить нечто прежде, чем они что-то вложат. Как поется в одной песне, "они дали 5 центов, а ожидают песню на доллар".
Но это не для вас. Ваша задача - максимизировать свой потенциал на протяжении своей жизни, а это требует разумного и планомерного взаимодействия с людьми на всех уровнях путем совершения для них добрых дел с целью расположить их к тому, чтобы они хотели делать добро для вас взамен, когда вам потребуется их помощь.
Дуайт Эйзенхауэр однажды сказал: "Лидерство - это способность побудить людей делать то, что вам нужно таким образом, чтобы они думали, будто это их собственные идеи".
Лучшие лидеры - это те, кто осторожно подталкивает людей в том направлении, чтобы они делали то, что нужно. Поскольку американцы очень не любят поучений и указание, лучшими лидерами становятся те, кто овладевает тонким искусством убеждения. Хотя им и приходится давать указания и говорить людям, что те должны делать, они понимают, что лучше всего подвести человека к этому так, чтобы он подумал, что это - его собственная идея.
Не пропустите, когда я в следующий раз буду рассказывать о критичной части власти и влияния, а также о многом другом!
